
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół Nr XXXVI.2013 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 12 września 2013 r. 

 

 

czas rozpoczęcia sesji: 9:10                                                     czas zakończenia: 13:20 

 

 

(Nagranie I 00:00:00 – 01:32:05) 

(00:00:00 – 00:02:30) 

 

Ad. Pkt. Nr 1. 

 

 XXXVI Sesję Rady Gminy Stegna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

Gminy Stegna Pani Dorota Chojna. 

 

 Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 8 radnych 

(nieobecni: Radna Gabriela Danelska, Radna Brygida Drągowska, Radny Zbigniew 

Grudzień, Radny Wiesław Matusak, Radna Anna Ocipka, Radny Wojciech Pękala, Radny 

Tomasz Popielarz).  

W sesji ponadto uczestniczyli: Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska, Zastępca Wójta Krzysztof 

Swat, Sekretarz Gminy Elżbieta Zych, Zastępca Skarbnika Gminy Monika Twardowska, 

dyrektorzy instytucji podległych Wójtowi Gminy, Sołtysi Sołectw w Gminie. Złożyła  

gratulacje sołectwu Chełmek-Osada za zajęcie I miejsca w Turnieju Sołectw.  

 Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości z Instytutu Badań nad Gospodarką 

Rynkową: 

 1. Marzena Czerwińska 

 2. prof. Tomasz Michalski 

 3. Krzysztof Kopeć 

  

 Przywitała również Pana Andrzeja Suszka Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych oraz 

przedstawiciela gazety „Dziennik Bałtycki”. 

 

Ad. Pkt. Nr 2.  
(00:02:30 – 00:02:55) 

 

  Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnej Pani 

Bożeny Kielar, która wyraziła zgodę.  

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  
(00:02:55 – 00:10:25) 

 

 Wójt Gminy złożyła wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa 

Holandia”. Wyjaśniła iż zawarła porozumienie z inwestorem oraz właścicielem gruntów 

dotyczące remontu drogi, niestety do dnia dzisiejszego nie udało się go spisać. Dla pewności 

mieszkańców iż ich interesy będą dobrze reprezentowane chciałaby przełożyć ten projekt 

uchwały na następną sesję.  



 Radny Marcin Szczuka zapytał czy przed uchwaleniem planu „Wiatraki Nowa 

Holandia” będą odbywać się konsultacje społeczne. Poinformował, że w sprawie wiatraków 

w gminie Ostaszewo w każdym sołectwie, nie tylko w tym na którego terenie zostaną one 

usytuowane, Wójt planuje przeprowadzić debatę publiczną przed przystąpieniem do studium.  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że odpowiedź na to pytanie zostanie udzielona 

w punkcie odpowiedzi na interpelacje. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójt o wycofanie projektu 

uchwały. Obecnych na sali 8 radnych. Za wycofaniem głosowało 8 radnych. Projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wiatraki Nowa 

Holandia” został wycofany. 

 

 Radny Mirosław Wojtkowski złożył wniosek o zmianę kolejności w podejmowaniu 

uchwał. Wniósł, aby projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji ds. Budżetu 

Rady Gminy Stegna obradowany był przez Radę jako pierwszy. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że nie widzi takiej potrzeby, ponieważ w dniu 

dzisiejszym obraduje Rada Gminy, a nie komisja ds. budżetu. Radna złożyła już ślubowanie i 

jest zaprzysiężona, ale skoro wpłynął taki wniosek to należy go przegłosować. 

Poddała pod głosowanie wniosek Radnego Mirosława Wojtkowskiego. Obecnych na sali  

8 radnych. Za wnioskiem głosowało 7 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Wniosek  

o zmianę kolejności obradowania nad uchwałami uzyskał akceptację Rady Gminy.  

Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji ds. Budżetu Rady Gminy Stegna  

pod pozycją 9.1. 

 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

 Przewodnicząca rady odczytała proponowany porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. Obecnych na sali 8 radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 8 radnych.   

 

Porządek obrad został ustalony w brzmieniu jak niżej: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

7. Wstępne wyniki wdrożenia wzorcowego systemu monitoringu jakości usług 

publicznych, w gminie Stegna w 2012 r. 

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu, informacja o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 

informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury za pierwsze półrocze 2013 r. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1.uzupełnienia składu Komisji ds. Budżetu Rady Gminy Stegna 

9.2.zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013, 



9.3.zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z dnia 28 grudnia 

2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 

2013-2025, 

9.4.zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XXV/239/2012 Rady Gminy Stegna z 

dnia 05 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń kanalizacyjnych  

9.5.wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu nr 249 położonej w miejscowości 

Żuławki, 

9.6.zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu działki nr 1247/12 położonej 

w miejscowości Stegna, 

9.7.wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej lokalu mieszkalnego na 

rzecz najemcy, 

9.8.wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego w przetargu nieograniczonym, 

9.9.zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości mieszkaniowych, 

9.10. uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie powołania inkasenta opłaty 

targowej, 

9.11. wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej 

Polskiej Euroregion Bałtyk, 

9.12. uchylenia Uchwały Nr XXII/215/2012 Rady Gminy Stegna z dnia 28 czerwca 

2012r. w sprawie udzielenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

części pomieszczeń świetlicy przy Remizie Strażackiej w Mikoszewie, 

9.13. określenia szczegółowego sposobu przeprowadzania konsultacji 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

projektów, w zakresie aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej tych organizacji, 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje.                             

 

Ad. Pkt. Nr 4.  
(00:10:25 – 00:10:45) 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zapytała czy są jakieś uwagi odnośnie protokołu  

z XXXV sesji Rady Gminy z dnia 18 lipca 2013 r.  

 

 Uwag nie zgłoszono, więc Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu Nr XXXV.2013 z Sesji Rady Gminy z dnia 18 lipca 2013 r.  

Obecnych na sali 8 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie, 8 głosów za. 

 

Ad. Pkt. Nr 5. 
(00:10:45 – 00:13:50) 

 

 Radni złożyli następujące interpelacje i zapytania: 

 

Radna Bożena Kielar: 

- nawiązując do uzyskanej odpowiedzi na interpelację złożoną na poprzedniej sesji Rady 

Gminy oraz odpowiedzi GDDKiA na wnioski mieszkańców spisane na zebraniu w Dworku 

odnośnie wywłaszczeń pod budowę drogi S-7 wniosła o podanie numeru telefonu, nazwy 

kancelarii oraz informacji gdzie, kiedy i w jakiej sposób mieszkańcy wywłaszczonych 



nieruchomości mogą skorzystać z bezpłatnej pomocy prawnej oferowanej przez gminę 

(interpelacja pisemna) 

 

Na obrady dołączyła radna Gabriela Danelska, od tego momentu obecnych 9 radnych, 

godz. 9.20. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr: 

- zwrócił uwagę na suche konary drzew wiszące nad drogą od szkoły do przystanku PKS w 

Stegnie, uważa, że powinny być obcięte, 

- zapytał o odchodzącą elewację budynku szkoły w Stegnie od strony boiska sportowego, 

myśli iż jest to kwestia gwarancyjna. 

 

Ad. Pkt. Nr 6. 

(00:13:55 – 00:27:35) 

  

Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska złożyła informację o swojej pracy oraz o pracy Zastępcy 

Wójta Krzysztofa Swata w okresie pomiędzy sesjami od 18 lipca 2013 r. do 12 września 

2013r. :  

1. Codzienne spotkania z mieszkańcami,  

2. Konsultowanie w  komisji urbanistycznej planu zagospodarowania przestrzennego  

Stegna Centrum oraz Stegna Wschód,  

3. Interwencja u  Pani Starosty w sprawie sprzątania ul. Morskich,  

4. Spotkanie z przedstawicielem firmy ZGK w sprawie realizacji umowy odbioru 

nieczystości od mieszkańców, 

5. Spotkanie z mediami w sprawie Starych Babek,  

6. Udział w festynie rodzinnym w Drewnicy wsparcie organizatorów w przygotowaniu 

imprezy,  

7. Otwarcie wernisażu wystawy fotograficznej podróżnika Ryszarda Sobolewskiego 

„Ekwador i Wyspy Galapagos”. Spotkanie z Konsulem Kuby i Ekwadoru oraz 

Ambasadorem Ekwadoru,  

8. Wręczenie Pucharu w Otwartych  Turniejach w Plażową Piłkę Nożną o Puchar Wójta 

Gminy Stegna, 

9. Konsultowanie bieżących projektów inwestycyjnych  w Urzędzie Marszałkowskim,  

10. Udział w spotkaniu w Sour Neptun Gdańsk wraz z wójtem Gminy Sztutowo oraz 

Prezesem Przedsiębiorstwa Komunalnego „Mierzeja”, 

11. Interwencja u Wojewody Pomorskiego, spotkanie z  mieszkańcami Starych Babek w 

Urzędzie Wojewódzkim, w którym również brała udział Radna Bożena Kielar,  

12. Omówienie bieżących spraw podczas posiedzenia Zarządu Lokalnej Organizacji 

Turystycznej,   

13. Uzgodnienie działań promujących Gminę Stegna w TV Pomorska, 

14. Udział w spotkaniu z Panem prof. Mazurowskim prowadzącym wykopaliska w 

Niedźwiedziówce, 

15. Przygotowanie i omówienie trasy  rajdu rowerowego „Bursztynowa Runda Mierzei 

Wiślanej 2013” z włodarzami sąsiednich Gmin, rajd odbędzie się w najbliższą sobotę 

o godz. 14 na trasie Mikoszewo-Piaski i z powrotem, 

16. Kontrolowanie czystości plaż,  

17. Przekazanie życzeń z okazji Święta Policji w Nowym Dworze Gdańskim, 

18. Udział w Koncercie Odpustowym w Niedźwiedzicy,   

19. Udział w koncertach Organowych w Stegnie,  



20. Udział w seminarium na temat rybołówstwa w Gdyni, 

21. Omówienie spraw dotyczących przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 

podczas spotkania z dyrektorkami szkół,  

22. Udział w inauguracji programu Działaj Lokalnie w Tczewie, jedna organizacja 

pozarządowa z gminy otrzymała podziękowanie za partnerstwo,  

23. Konsultowanie  z konserwatorem zabytków w Gdańsku planu zagospodarowania 

Drewnicy,  

24. Organizacja pobytu  gości z Palafolls, wizytacja odbyła się w miesiącu lipcu, 

25. Przekazanie życzeń i gratulacji w imieniu mieszkańców Gminy Stegna Wójtowi 

Gminy Ostaszewo z okazji  40-lecia gminy oraz 680-lecia Ostaszewa,  

26. Odsłonięcie Ławeczki Kroniki Sportowej Radiowej Jedynki na Bulwarze w Stegnie,  

27. Udział w koncercie Lata z Radiem,  

28. Spotkania z mieszkańcami podczas Festynu Rodzinnego w Mikoszewie, Junoszynie i 

Bronowie, 

29. Przekazanie podziękowań ratownikom podczas Zawodów Ratowników o Puchar 

Sekretarza WOPR, 

30. Ustalenie z przedstawicielami Starostwa Powiatowego dożynek gminno-powiatowych  

31. Udział w egzaminach na stopień nauczyciela mianowanego, 

32. Organizacja konferencji podsumowującej projekt 440 km wspierany przez Panią Annę 

Komorowska żonę Prezydenta RP, 

33. Wręczenie pucharów i nagród w  Finałowym Turnieju Grand Prix w Plażową Piłkę 

Siatkową o Puchar Wójta Gminy Stegna,  

34. Udział w spotkaniu integracyjnym z członkami zespołu wokalnego Fala ze Stegny,  

35. Udział w konferencji Lokalnej Grupy Rybackiej – cele i zadania na przyszłe 

programowanie i omówienie bieżącego programowania, 

36. Rozpoczęciu roku szkolnego w naszych szkołach i przekazanie aktów mianowania 

nauczycielom na stopień nauczyciela dyplomowanego :  

- Pani Annie Zubkowicz ze Szkoły Podstawowej w Jantarze,  

- Pani Annie Garbowskiej z Zespołu Szkół w Tujsku, 

- Pani Mirosławie Jurczak z  Zespołu Szkół w Tujsku, 

- Panu Sławomirowi Jurczak z Zespołu Szkół w Tujsku, 

- Pani Małgorzacie Wybraniec - Wolnej ze Szkoły Podstawowej w Jantarze,  

37. Omówienie projektu modernizacji oczyszczalni ścieków podczas posiedzeniu spółki 

„Mierzeja”  

38. Uzgodnienie z przedstawicielami ANR sytuacji przepompowni w Stegience Osadzie,  

39. Omówienie  potrzeb w projektach  zejść na plaże z projektantem,  

40. Spotkanie w Gminie Ryjewo w sprawie wspólnego partnerskiego projektu w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki,  

41. Udział w spotkaniu Rady Powiatowej Izby Rolniczej,  

42. Zorganizowanie wizyty studyjnej Liderek ze Szkoły Liderów Polsko-Amerykańskiej 

Fundacji Wolności,  

43. Otwarcie  finału Turnieju Sołectw w Stegnie,  

44. Udział w seminarium  Inicjatywa JEREMIE, 

45. Udział w zebraniu wiejskim w Rybinie,  

46. Systematyczne spotkania z przedstawicielami Konsorcjum zajmującego się wywozem 

odpadów z posesji zamieszkałych i mieszanych, 

47. Spotkanie i omówienie  budowy obiektu przy boisku w Przemysławiu, 

48. Udział w spotkaniu z Dyrektorem Stachowiakiem z Zarządu Dróg Wojewódzkich dot. 

planowanej budowy ścieżki rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 501, 



49. Konsultowanie strategii rozwoju sieci kanalizacyjnej w województwie pomorskim  

w ramach nowego okresu programowania 2014-2020, 

50. Udział w spotkaniu Spółki Pętla Żuławska dot. zarządzania powstałymi marinami  

i przystaniami żeglarskimi, 

51. Udział w Walnym Zebraniu Lokalnej Grupy Rybackiej Brać Rybacka Mierzei 

Wiślanej,  

52. Omówienie z architektem projektu  hali sportowej w Drewnicy, 

53. Konsultowanie  z Przedstawicielem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddział w Gdańsku i projektantami drogi ekspresowej S7 nt. urządzeń melioracyjnych 

wzdłuż S7. 

54. Spotkanie w Urzędzie Miejskim w Nowym Dworze Gdańskim w sprawie realizacji 

projektu Kampania Promocyjna Żuław, 

55. Złożenie kwiatów pod pomnikiem z okazji 74 rocznicy pierwszego transportu 

więźniów do Obozu w Stutthofie. 

 

 Poinformowała i zaprosiła na kwartalne spotkanie z sołtysami, które zaplanowane jest 

na 16.09.2013 r. na godz. 12 w sali nr 1 Urzędu Gminy. 

Przypomniała o gminnym komunikatorze SMS, o przekazywaniu informacji o możliwości 

rejestrowania się w nim przez mieszkańców.  

Poinformowała o nowym harmonogramie odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców 

oraz zwróciła uwagę, iż worki czy też kosze powinny się znajdować w miejscu dostępnym dla 

firmy.  

Zaprosiła wszystkich na Gminno-Powiatowe Dożynki, które odbędą się w niedzielę  

22 września 2013r. w Rybinie. Zaprosiła sołectwa do organizacji stoisk z tej okazji.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał na czym polegało kontrolowanie czystości plaż 

przez Wójta. Na zejściu od ul. Lipowej leżały sterty śmieci pozostawione koło śmietników. 

Plaże w tym roku nie wyglądały najlepiej, nie mówi tego tylko z uwagi na swoje obserwacje 

ale również w związku ze zgłoszeniami turystów.  

Poprosił o wyjaśnienie na czym polegały spotkania z podmiotami odbierającymi odpady w 

gminie. Firmy zostały zaproszone na wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy, na które się 

nie stawiły. System działa już od 1 lipca, mieszkańcy, którzy segregują nie otrzymują 

worków, Ci którzy nie segregują te worki dostają. Odbiory, które miały nastąpić w 

poniedziałek czy wtorek były w czwartek bądź piątek. W ciągu tych dwóch miesięcy popiół 

nie został odebrany ani razu. Wiadome mu jest iż na dzisiejsze posiedzenie Rady Gminy 

przedstawiciele firm również zostali zaproszenie i w przypadku ich nie przybycia wnioskuje o 

wystosowanie oficjalnego pisma zapraszającego na stosowną komisję Rady. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski wniósł o rozszerzenie następujących 

punktów ze sprawozdania Wójta: 

- spotkania dot. promocji gminy w telewizji,  

- spotkanie LGR odnośnie programowania na następny okres podziału środków w Unii 

Europejskiej, gdzie odbyło się to spotkanie oraz  jakie były jego ustalenia, 

- spotkania odnośnie ścieżek rowerowych z Dyr. Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

W imieniu sołtysów złożył wniosek o przełożenie planowanego spotkania z sołtysami na 

dzień 17 września o godz. 10, gdyż w dniu 16 sołtysi mogą jeszcze pobierać opłaty za 

podatek od mieszkańców.  

Złożył podziękowania dla Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Pani Izabeli Grudniewskiej 

oraz wszystkich pracowników GOK za zorganizowanie Turnieju Sołectw w imieniu swoim 

oraz mieszkańców sołectwa. 



Pogratulował wszystkim sołtysom i poprosił o przekazanie gratulacji mieszkańcom, którzy 

zaangażowali się w udział w turnieju, gdyż było to bardzo duże wyzwanie, ciężka praca przez 

kilkanaście dni. 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, iż odpowiedzi na powyższe zapytania Wójt 

udzieli w punkcie 10 porządku obrad „Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych”. 

 

Ad. Pkt. Nr 7. 

(00:27:35 – 01:32:04) 

 

 Wstępne wyniki wdrożenia wzorcowego systemu monitoringu jakości usług 

publicznych, w gminie Stegna w 2012 r. (stanowią załącznik do protokołu) przedstawił prof. 

Tomasz Michalski z Instytutu Badań nad Gospodarką Rynkową. 

W trakcie oraz po zakończeniu przedstawianych prezentacjach nastąpiła dyskusja odnośnie 

wyników przeprowadzonych badań, w której głos zabrali: 

1. Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski, 

2. Radna Pani Krystyna Witkowska, 

3. Przewodnicząca Rady Pani Dorota Chojna, 

4. Wójt Gminy Pani Jolanta Kwiatkowska, 

5. Dyrektor Zespołu Szkół w Stegnie Pani Renata Cichosz 

 

Prezentacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 15 minutową przerwę. 
 

(Nagranie II 00:00 – 09:23) 

 

Ad. Pkt. Nr 8. 

(00:00 – 00:45) 

  

 Do informacji o przebiegu wykonania budżetu, informacja o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz informacja 

o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za pierwsze 

półrocze 2013 r. radni uwag nie zgłosili. 

Informacje zostały przyjęte. 

 

Ad. pkt Nr. 9.1.   
(00:45 – 01:40) 

 

 Uwag do projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji ds. Budżetu Rady 

Gminy Stegna nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała 

go pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/331/2013 

w sprawie uzupełnienia składu Komisji ds. Budżetu Rady Gminy Stegna. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 



Ad. pkt Nr. 9.2.   
(01:40 – 06:40) 

  

 Wójt Gminy złożyła wniosek o dopisanie w uzasadnieniu w  pkt b) w planie 

wydatków pozycji - dokonano zwiększenia o kwotę 10 000 zł, z przeznaczeniem na 

utworzenie placu zabaw w miejscowości Chełmek Osada. 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie powyższy wniosek. Obecnych na sali 9 

radnych za uzupełnieniem uzasadnienia głosowało 9 radnych. Zapis został uwzględniony. 

 

 Sołtys Sołectwa Chełmek-Osada Pan Jarosław Milczanowski podziękował Radzie 

Gminy za dotrzymanie obietnicy. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr  zapytał na konkretnie jakie postępowania 

przeznaczona będzie kwota 3.094 zł na pokrycie kosztów postępowania sądowego  

i prokuratorskiego. 

 

 Zastępca Skarbnika Monika Twardowska odpowiedziała, że nie są konkretnie 

określone postępowania, kwota ma być ogólnym zabezpieczeniem na wszystkie trwające 

postępowania w urzędzie. 

 

 Więcej uwag nie zgłoszono więc Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

i poddała go pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 

8 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/332/2013 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2013 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 9.3.   
(06:40 – 09:23)  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał dlaczego w wykazie przedsięwzięć nie ma 

środków na plan zagospodarowania Stegna-Centrum. Wie, że przeznaczona na to była kwota 

27 tyś zł, co potwierdzone było przez pracownika.  

 Wójt Gminy wyjaśniła, że plan Stegna-Centrum jest cały czas realizowany. 

Wykonywane są również plany Drewnicy oraz Stegna-Wschód i zapewne są ujęte w całości. 

W ubiegłym tygodniu odbyły się spotkania urbanistyczne, plan Stegna-Wschód był już 

wyłożony do konsultacji z mieszkańcami, Stegna-Centrum jest przygotowywany. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że słowo powiedziane jest również święte ale 

papier to rzecz podstawowa, a tego zadania w WPF nie widzi.    

 

 Przewodnicząca Rady zaproponowała 5 minutową przerwę techniczną. Wniosek swój 

poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za wnioskiem głosowało 4 radnych,  

3 radnych głosowało przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minutową przerwę techniczną. 

 

 



(Nagranie III 00:00 – 55:41) 

 

c.d.  pkt Nr. 9.4.   

(00:00 –  03:35)  

  

 Wójt Gminy wyjaśniła iż plany, które są realizowane są to plany długoletnie natomiast 

plan Stegna-Centrum realizowany jest ze środków niewygasających dlatego nie jest ujęty w 

planie przedsięwzięć wieloletnich.     

 

 Więcej uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 

Rady Gminy Stegna z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2013-2025 nie zgłoszono. 

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 radny wstrzymał 

się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/333/2013 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/259/2012 Rady Gminy Stegna z dnia 28 grudnia 

2012 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2013-2025 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Radna Bożena Kielar pełniąca funkcję sekretarza obrad podczas XXXVI Sesji Rady 

Gminy zwróciła uwagę, iż obecnych na sesji jest 9 radnych, poprawiając tym samym podane 

wyniki głosowania przez Przewodniczącą Rady.  

 

Ad. pkt Nr. 9.4.   

(03:35 –  05:05)  

 

    

 Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 7 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/334/2013 

w sprawie zmiany załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XXV/239/2012 Rady Gminy Stegna  

z dnia 05 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. pkt Nr. 9.5. 

(05:05 – 06:50) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu  

nr 249 położonej w miejscowości Żuławki nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

 



 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/335/2013 

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie działki gruntu nr 249 położonej w miejscowości 

Żuławki 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.6. 

(06:50 – 08:50) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu działki nr 1247/12 położonej w miejscowości Stegna nie zgłoszono.

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych 

na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/336/2013 

w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu działki nr 1247/12 

położonej w miejscowości Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.7. 

(08:50 – 12:05) 

  

 Wójt Gminy złożyła wniosek, który został zgłoszony przez radnych na wspólnym 

posiedzeniu komisji o dopisanie w § 1 pkt. 1 powierzchni lokalu mieszkalnego : nowy zapis 

„lokal mieszkalny o powierzchni 86,24m
2
...”, 

  
pozostała część pkt. pozostaje bez zmian. 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójt Gminy. Obecnych na 

sali 9 radnych. Za zmianą głosowało 9 radnych. 

  

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały z uwzględnieniem dokonanej zmiany i poddała go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/337/2013 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej lokalu mieszkalnego 

na rzecz najemcy 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.8. 

(12:05 – 16:20) 

  

 Radna Bożena Kielar zwróciła uwagę na sytuację do, której doszło w minionym czasu, 

pożaru budynku, w którym dwie rodziny straciły dach nad głową. Z uwagi na to iż gmina nie 

posiada lokali socjalnych, zastępczych proponuje rozważenie decyzji o sprzedaży 

przedmiotowego lokalu, ponieważ takie mieszkanie w przypadku kolejnej takiej sytuacji 

byłoby jakimś rozwiązaniem. 



 Wójt Gminy poinformowała, że w tej chwili Zastępca Wójta musi opuścić obrady, 

ponieważ w Stegnie w okolicach szkoły przewróciło się drzewo, nikomu nic się nie stało. 

 

Odnośnie sugestii Radnej Pani Bożeny Kielar  odpowiedziała, że wyjaśniała już tę kwestię na 

wspólnym posiedzeniu komisji, trwają rozmowy z Agencją Nieruchomości Rolnych  na temat 

przekazania wszystkich mieszkań, które są w zasobach agencji na mienie gminy. Taką 

decyzję oczywiście podejmie Rada Gminy. Przedmiotowy lokal, którego sprzedaż dotyczy  

znajduje się w Jantarze.  Przed chwilą Rada wyraziła zgodę na sprzedaż lokalu mieszkalnego 

znajdującego się w tym samym budynku. Dojdzie do takiej sytuacji, że na jednej posesji  

i w jednym budynku będziemy mieli do czynienia z dwoma właścicielami. Uważa, że decyzja 

należy do Rady, ale powinniśmy postarać się o inne zasoby niż te, które później będą 

stanowiły problem w utrzymaniu i porozumieniu się z właścicielami odnośnie np. remontów. 

 

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 6 radnych, 3 radnych głosowało przeciw. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/338/2013 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego w przetargu 

nieograniczonym 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.9. 

(16:20 – 18:40) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/339/2013 

w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości mieszkaniowych 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.10. 

(18:40 – 20:05) 

  

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał co jest przyczyną rezygnacji Pani Ocipki z 

pełnionej funkcji. 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że powołana Pani złożyła pisemną rezygnację, nie musi 

argumentować swojej decyzji. 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

 

 



Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/340/2013 

w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w sprawie powołania inkasenta opłaty 

targowej 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.11. 

(20:05 – 21:50) 

  

 Uwag do projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia 

Gmin Rzeczypospolitej Polskiej Euroregion Bałtyk nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady 

odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/341/2013 

w sprawie wystąpienia Gminy Stegna ze Stowarzyszenia Gmin Rzeczypospolitej Polskiej 

Euroregion Bałtyk 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 9.12. 

(21:50 – 26:50) 

  

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał co jest przyczyną uchylania tej uchwały, jakie są te 

nowe regulacje prawne.  

 Wójt Gminy odpowiedziała, że po dokonanym remoncie świetlicy nie ma możliwości 

prowadzenia w niej zarobkowej działalności, w związku z tym należy unieważnić tę uchwałę.   

 

 Radna Bożena Kielar zapytała dlaczego nie była podpisana umowa użyczenia tylko 

dzierżawy, skoro jest to stowarzyszenie. 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że skoro obie strony zgodziły się na taką formę umowy to 

taka też została zawarta. 

 

 Sołtys Jarosław Milczanowski zapytał jaka była dotychczasowa kwota dzierżawy i 

koszty utrzymania pomieszczeń oraz czy były one płacone przez Stowarzyszenie. 

  

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że w tej chwili udzielenie odpowiedzi na to 

pytanie jest niemożliwe gdyż na miejscu nie ma odpowiedniej dokumentacji. 

 

 Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 6 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/342/2013 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/215/2012 Rady Gminy Stegna z dnia 28 czerwca 

2012r. w sprawie udzielenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

pomieszczeń świetlicy przy Remizie Strażackiej w Mikoszewie 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 



Ad. pkt Nr. 9.13. 

(26:50 – 29:25) 

  

 Sołtys Jarosław Milczanowski poinformował, że Stowarzyszenie „Dajmy Dzieciom 

Szanse” Chełmek-Osada od 2 miesięcy posiada status organizacji pożytku publicznego. 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 9 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 9 radnych. Uchwała została przyjęta. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVI/343/2013 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu przeprowadzania konsultacji  

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów, w zakresie aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 10. 

(29:25 – 55:41 ) 

 

 Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska udzieliła następujących odpowiedzi na złożone 

wnioski i interpelacje Radnych: 

 

Radnej Bożeny Kielar: 

- poinformowała, że Urząd Gminy i radca prawny są otwarci na udzielenie pomocy 

mieszkańcom, ale ze złożonej interpelacji rozumie, że Radna oczekuje iż zatrudniony przez 

gminę zostanie radca prawny, który będzie doradzał mieszkańcom i prowadził ich sprawy 

majątkowe dotyczące uregulowania stanów prawnych ich gruntów i nieruchomości. 

 

 Radna Bożena Kielar powiedziała, że chciałaby uzyskać informację kiedy i pod jakim 

numerem telefonu mieszkańcy mogliby uzyskać podstawowe informacje na ten temat i 

zostaliby właściwie pokierowani. 

 Wójt Gminy wyjaśniła, że prawnik, którego zatrudnia urząd zatrudniony jest na 

potrzeby urzędu i do prowadzenia spraw w tym zakresie, natomiast nie prywatnych spraw 

mieszkańców. Jeżeli ktoś chce się umówić to zostało to uzgodnione z pracownikami, że będą 

podpowiadać, iż w takiej sprawie należy zgłosić się do kancelarii albo pójść do ksiąg 

wieczystych. Urząd nie ma prawa prowadzić prywatnych spraw mieszkańców. Prawnik 

urzędu nie jest do tego, natomiast możemy podpowiedzieć w którą stronę w załatwieniu 

sprawy należy iść i gdzie się zgłosić.  

 Radna Bożena Kielar zaznaczyła, iż o takie informację właśnie jej chodzi, ponieważ 

mieszkańcy nie wiedzą gdzie z daną sprawą mają się zgłosić, chodzi o podstawową poradę 

prawną, a nie prowadzenie spraw indywidualnych.  

 Wójt Gminy poinformowała iż prawnik pracuje w urzędzie gminy w czwartki i w 

kwestii kontaktu należy zgłosić się do Sekretarz Gminy.  

 

 Radna Bożena Kielar zwróciła uwagę, iż mieszkańcy miejscowości Stare Babki aby 

dostać się do Stegny muszą pokonać trasę dwoma autobusami i może być tak, że prawnika 

niezastaną bądź nie zostaną przez niego przyjęci bo akurat będzie zajęty. Muszą mieć 

dokładną informację o godz. i terminach.  



 Wójt Gminy poinformowała, że kwestia ta zostanie dzisiaj ustalona i zostanie 

przekazana pisemnie.  

 

 Sekretarz Gminy dodała, że kwestię umówienia się można rozwiązać telefonicznie 

natomiast uważa, że sama porada nie koniecznie. Sprawy spadkowe są sprawami 

indywidualnymi i często zawiłymi, dlatego też tak czy inaczej osoba bez względu na to czy 

będzie to ten czy inny prawnik będzie zapewne musiała dojechać.  

Wzory wniosków w sprawach spadkowych można również otrzymać od niej. 

  

Radnemu Marcinowi Szczuka: 

- procedura planu „Wiatraki Nowa Holandia” została rozpoczęta w 2009 roku, w 2009 r. 

zostało przyjęte przez Radę Gminy Stegna Studium uwarunkowań Gminy, które wskazało 

dwie możliwe lokalizacje ferm wiatrowych. 

W Gminie Ostaszewo w tej chwili prowadzone są konsultacje w sprawie Studium, nasza 

gmina jest po tym etapie, studium już jest. Pierwsze wyłożenia i dyskusja publiczna odbyły  

się w tej sprawie w Szkole w Drewnicy. Mieszkańcy okolicy Żuławek, Książęcych Żuław, 

Drewnicy, Bronowa są powiadomieni, Sołtys Żuławek również, rozmowy w tej sprawie 

odbywały się również na zebraniach wiejskich.   Wszystkie niezbędne procedury związane z 

uchwaleniem planem zagospodarowania zostały zachowane i dotrzymane. Na następnym 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy odbędzie się spotkanie z urbanistami i 

projektantami i to Rada będzie decydować jeżeli chodzi o ten plan zagospodarowania. 

 

 Radny Marcin Szczuka stwierdził, że właśnie takiej odpowiedzi się spodziewał, że już 

jest za późno i nie ma już o czym rozmawiać. W 2009 roku została podjęta uchwała w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia tego planu. Zapytał dlaczego Wójt w tamtym czasie 

pełniąc funkcję radnej miejscowości Jantar nie przekazała tej informacji sołtysowi ani radzie 

sołeckiej, iż może być możliwość wybudowania wiatraków w odległości 3,5 km od Jantaru.  

 Wójt Gminy poinformowała, że sołtysi również uczestniczyli w sesjach i te informacje 

są otwarte. Prosi, aby teraz nie obarczać jej winą, że mieszkańcy o tym nie wiedzą. 

Posiedzenia Rady są otwarte, informacje te zamieszczone są w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Jeżeli ktoś chce wiedzieć to możliwość uzyskania informacji. Nie chce w żaden 

sposób ukrywać przed mieszkańcami jakichkolwiek informacji, wszelki niezbędne informacje 

są zawsze przekazywane, o czym Rada dobrze wie.  

 

 Sołtys Mariusz Ogrodowski zapytał czy mieszkańcy wiedzą o ilości planowanych 

wiatraków, sumując gminę Ostaszewo, Nowy Dwór Gdański i Stegnę będzie ich około 180. 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że nie może odpowiadać za inne gminy. W Studium 

Gminy Stegna znajdują się dwie lokalizacje wiatraków, które zostały uzgodnione przed 

wszystkie niezbędne instytucje. Nie wie czy w innych gminach te wiatraki powstaną, może 

być tak iż są tylko zapisy w studium. Do uzyskania zgody na ich budowę niezbędne są plany 

zagospodarowania przestrzennego, a o tym decyduje Rada. W gminie Stegna są to tylko dwa 

obszary i więcej ich nie powstanie. 

 

 Radny Marcin Szczuka stwierdził, że Pani Wójt potwierdza, że sprawa wiatraków jest 

dalej otwarta, ponieważ Studium pozwala na ich usytuowania ale, aby je postawić niezbędne 

są plany zagospodarowania przestrzennego. 

 Wójt Gminy potwierdziła, że studium pozwala na usytuowanie wiatraków, ale o tym 

czy one powstaną decydują radni. W 2009 r. została rozpoczęta procedura przygotowania 

planu zagospodarowania, obecnie jest ona na etapie do przedstawienia Radzie Gminy i to 



radni zadecydują czy wiatraki powstaną czy też nie. Chciałaby zwrócić uwagę, iż przyjęcie 

planów zagospodarowania i ich realizacja ciągną za sobą konsekwencje finansowe i prawne. 

 

 Sołtys Mariusz Ogrodowski stwierdził, że jednym z argumentów przemawiającym za 

podjęciem przez Radę Gminy planu zagospodarowania odnośnie wiatraków jest fakt iż gmina 

poniosła już koszty związane ze Studium Gminy, z przygotowaniem planu zagospodarowania 

przestrzennego w związku z tym należy dążyć do powstania wiatraków.  

Odnośnie wypowiedzi Wójt iż nie wie czy w sąsiedniej gminie powstaną wiatraki, 

poinformował, że brał udział w spotkaniu w gminie Ostaszewo i tamtejszy Wójt 

zadeklarował, że to zrobi, bo spodziewa się wpływów do budżetu, mimo tego, że gmina jest 

podzielona.  

 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy sołtys Mariusz Ogrodowski jest przeciwny 

powstania wiatraków. 

 Pan Mariusz Ogrodowski odpowiedział, że on jest przeciwny. 

 

 Wójt Gminy podsumowując tę dyskusję powiedziała, że wszystko jest w rękach Rady 

Gminy. 

Poinformowała, że odpowiedź na pisemną interpelację Radnej Bożeny Kielar zostanie 

udzielona również w formie pisemnej. 

Odnośnie interpelacji Wiceprzewodniczącego: 

- dotyczącej konarów przy szkole w Stegnie prosi, aby takie bieżące sprawy zgłaszać 

bezpośrednio pracownikom. Jest to teren leśny, ale jeżeli występuje zagrożenie to w 

uzgodnieniu z leśniczym możemy zainterweniować, 

- dotyczącej elewacji na budynku w szkole w Stegnie od strony boiska sportowego zwróciła 

uwagę iż takie zgłoszenie od Dyrektora Szkoły nie wpłynęło, jest to kwestia pogwarancyjna i 

zostanie to sprawdzone, 

- dotyczącej czystości plaż, dzięki uprzejmości Radnej Gabrieli Danelskiej objechały 

kilkakrotnie plaże od strony Mikoszewa, aż do Stegny sprawdzając jak to wygląda, czy 

między koszami występują zanieczyszczenia, czy kosze i worki są systematycznie zabierane, 

nie ma czasu, żeby weryfikować to w godz. rannych natomiast sprawdzała to wieczorami czy 

firma wywiązuje się z umowy, również pod kontem ustawienia odpowiedniej ilości koszy na 

zejściach, jeśli występowały wnioski z przeprowadzonej kontroli od razu przekazywane były 

pracownikom i firmie zajmującej się sprzątaniem plaż, 

- odnośnie zapytania dot. Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej, który nie przyszedł na 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy poinformowała, że zaproszenie zostało wcześniej 

wystosowane przez Zastępcę Wójta, natomiast powodów jego nieobecności nie zna. 

Konsorcjum składa się z trzech firm ZGK, która jest wiodąca, PRSP i Comlex i do nich po 

posiedzeniu zostało wystosowane mailowa zapytanie w tej sprawie. 

 

W tym momencie na obrady Sesji Rady Gminy przybyli przedstawiciele konsorcjum, którzy 

przywitali zostali przez Wójt Gminy. 

 

 Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska kontynuując odpowiedzi na złożone zapytania 

poinformowała odnośnie zapytania dotyczącego działań promocyjnych, że pierwszy 

wyprodukowany film promocyjny pt. „Bursztynowa Gmina Stegna zaprasza” na razie krąży 

w internecie, ma bardzo dużo wyświetleń. Kolejnym działaniem było nakręcenie wspólnie z 

Gminą Sztutowo i Miastem Krynica Morska filmu, który będzie emitowany w TVP 1 w 

programie „Nie ma jak Polska” dnia 22.09 o godz. 11.30. Jest to film promocyjny całej 

Mierzei Wiślanej. Film ten będzie w późniejszym czasie emitowany na innych kanałach 



telewizyjnych. Kolejnym działaniem jest porozumienie o współpracy z kablową telewizją 

Pomorską emitowaną na obszarze Trójmiasta. Podjęte zostały działania ze Związkiem 

Kucharzy Pomorskich promocji potraw rybnych na plaży. W filmie tym znajduje się element 

promocji gminy. 

Odnośnie zapytania w sprawie spotkania Lokalnej Grupy Rybackiej poinformowała, że 

spotkały się generalnie LGR z części centralnej i południowej, jednym nadmorskim LGR był 

nasz. W spotkaniu uczestniczyła wspólnie z Prezesem Tomaszem Szczepańskim. Dużo 

mówiło się o współpracy, działaniach promocyjnych w tych zakresach. Na przyszły czas 

programowania planowane jest przez Ministerstwo połączenie Lokalnych Grup Rybackich z 

Lokalnymi Grupami Działania. Ze spotkania zostały spisane wnioski, diagnoza tego co jest 

teraz i tego co może być później, które mają zostać przekazane do Ministerstwa. 

W sprawie dot. ścieżek rowerowych poinformowała, że Urząd Marszałkowski Województwa 

Pomorskiego planuje przy współpracy z Departamentem Turystyki wykonać duży projekt 

woj. pomorskiego na budowę ścieżek rowerowych, jedna trasa to trasa nadmorska, druga trasa 

nadwiślańska. Trasa nadwiślańska miałaby prowadzić od południa Polski do samej Wisły. 

Wniosek gminy do tego programu jest taki, aby była ona prowadzona wzdłuż drogi 501, a nie 

po koronie wały na odcinku od Stróży do Mikoszewa. Ścieżka nadmorska zaplanowana jest 

od Mikoszewa do Piasków, w tym zakresie trwają uzgodnienia w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich i z Nadleśnictwem. Wstępnie chcielibyśmy uzgodnić, aby wzdłuż 

miejscowości lokalizacja ścieżki była poszerzeniem obecnych chodników. Uzgodniono 

wstępnie z Lasami Państwowymi, że odcinki pomiędzy miejscowościami mogłyby biec 

poprzez przecinkę wiodącą od Mikoszewa do Stegny. Nadleśniczy ma dać jeszcze odpowiedź 

co do możliwości i nawierzchni. Gminy, które są zainteresowane ścieżkami rowerowymi 

bardzo aktywnie uczestniczą w tych konsultacjach. Nie będzie to system konkursowy, tylko 

projekt, który jest priorytetowy dla województwa pomorskiego na zasadzie „zaprojektuj i 

wybuduj”.  

Odnośnie spotkania z sołtysami odpowiedziała, że termin zależy od sołtysów i jeżeli jest taka 

wola to odbędzie się ono 17 września o godz. 10. Informacja zostanie przekazana do 

nieobecnych sołtysów, a na samym spotkaniu doprecyzowane zostaną kolejne terminy 

spotkań.  

 

 Wójt Gminy podziękowała za zaproszenie na Turniej Sołectw. Podziękowała 

wszystkim zaangażowanym w jego organizację i przebieg, z przyjemnością w nim 

uczestniczyła. Wygrać może jedno sołectwo, ale w tym wydaniu wygrali wszyscy, ponieważ 

każdy sołectwo się zaangażowało i połączyło mieszkańców. Ma nadzieję, że jeszcze wiele 

cennych wspólnych inicjatyw będzie podjętych dla jeszcze lepszej integracji i 

funkcjonowania.  

        

 Przewodnicząca Rady poinformowała, iż osoby, które chcą zabrać głos w punkcie 

„Wolne wnioski i informacje” w przerwie udały się do Sekretarza obrad Radnej Bożeny 

Kielar i wpisały się na listę mówców. Pierwszym omawianym tematem będzie gospodarka 

odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę 

 

 

 

 

 

 



(Nagranie IV 00:00 – 01:27) 

 

Od tego momentu obecnych 8 radnych. 

 

Ad. pkt Nr. 11. 

(00:00 – 01:27) 

 Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na zaproszenie Rady Gminy oraz Wójt 

Gminy przedstawicieli Konsorcjum obsługującego Gminę Stegna w zakresie odbioru 

odpadów komunalnych, Pana Jerzego Bielawskiego z ZGK oraz Pana Macieja 

Napiórkowskiego z PRSP.    

 Podziękowała za przybycie, ponieważ kwestia ta jest dla radnych bardzo ważna. 

Zmiana systemu odbioru odpadów nastąpiła w bardzo trudnym okresie, w sezonie letnim i 

należy mieć tego świadomość.  

   

(Nagranie V 00:00:00 – 01:30:06) 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zapytał jak firma ustosunkowuje się do uchwał 

podjętych przez Radę Gminy Stegna i regulacjami w nimi zawartymi. Czy określona ilość 

worków jest według nich odpowiednia. Poinformował iż będzie wnioskował o zmianę w tej 

kwestii.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że uważa iż nie należy rozmawiać na temat 

podjętych uchwał tylko odnośnie umowy zawartej pomiędzy gminą a konsorcjum.  

Poinformowała iż mieszkańcy zgłaszają, że są niezadowoleni z różnej wielkości worków.  

 

 Pani Mirosława Arcabowicz Sołtys Sołectwa Drewnica poinformowała, że nie 

wszyscy mieszkańcy sołectwa otrzymali kosze i worki na śmieci. 

 

 Radny Mirosław Wojtkowski zapytał jaka byłaby relacja finansowa pomiędzy 

ustaleniem trzech frakcji a sześcioma, które obecnie obowiązują.  

 

 Zastępca Wójta odnośnie zapytania Radnego Mirosława Wojtkowskiego 

odpowiedział, że gmina w tej chwili płaci od ilości dostarczonych worków z potwierdzeniem 

jego otrzymania przez mieszkańca. Za każdy odebrany worek firma powinna zostawić taki 

sam nowy. 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że jest zszokowany 

faktem iż występują sytuacje gdzie za odbiór odpadów z gospodarstwa domowego płaci się 

4zł. W jaki sposób jest to naliczane.  

 

 Zastępca Wójta poinformował, że opłata naliczana jest zgodnie z uchwałą Rady 

Gminy od ilości zużytej wody za 2012 rok. Wyliczane jest to w następujący sposób ilość 

zużytej wody pomnożona razy określona stawka opłaty podzielona przez 12 miesięcy. 

Zastanawialiśmy się nad tym czy nie wprowadzić w uchwale takiego zapisu, że opłata 

naliczana byłaby nadal od ilości zużytej wody, ale nie wynosiła by „nie mniej niż”. 

Gmina dysponuje danymi z o ilości zużytej wody przekazanymi przez Centralny Wodociąg 

Żuławski. 

 

 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski ponownie zasygnalizował, że są takie osoby, które 

zadeklarowały tak niskie zużycie wody i wnoszą miesięczne opłaty 3-4 zł naliczone przez 



pracowników urzędu, nie mówi o decyzji bo jej nie posiada. Gmina nie poradzi sobie z tym 

systemem, ponieważ osoby, które wnoszą opłaty po sto parę zł nie pokryją wszystkich 

kosztów.  

 

 Zastępca Wójta odpowiedział, że to mieszkańcy w składanej deklaracji deklarują ilość 

zużytych metrów wody i naliczają sobie sami wysokość opłaty zgodnie ze stawkami 

przyjętymi przez Radę Gminy. W przypadkach drastycznych kiedy podejrzewamy, że jest 

sytuacja taka iż zostały podane nieprawdziwe dane jest to weryfikowane z danymi z CWŻ czy 

z Przedsiębiorstwa Komunalnego „Mierzeja”. W takich przypadkach są wystawiane korekty z 

urzędu przez pracowników. Nie wyobraża sobie aby rodzina kilkoosobowa zużywała 1 m
3 

wody. Uważa, że takie przypadki nie są nagminne. W wyborze metody naliczania opłat przy 

każdej z nich są plusy i minusy.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że informacja Sołtysa jest bardzo cenna i uważa, 

że należy natychmiast podjąć działania w celu wyjaśnienia tej kwestii.          

Poprosiła o zabranie głosu przez przedstawicieli konsorcjum. 

 

 Pan Jerzy Bielawski odnośnie zapytania Wiceprzewodniczącego w sprawie ilości 

worków powiedział, że zostały one przygotowane zgodnie z wielkością, grubością i 

kolorystyką zawartą w specyfikacji gminy. Zdaniem firmy powinny być trzy frakcje, papier 

szkło, plastik. W gminie są również ustalone takie frakcje jak bio, wielomateriałowe oraz 

metale. Na 3000 worków na metal firma odebrała 2 potwierdzone. 

 

 Sołtys Sołectwa Przemysław zwróciła uwagę iż ona sama oddała 2 worki z metalem.     

 

 Pan Jerzy Bielawski kontynuując powiedział, że odpady wielomateriałowy jest to 

typowy odpad komunalny zmieszany, który zdawany jest na wysypisku jako plastik. Odpady 

bio oddawane są również jako odpad zmieszany w cenie 271,02 zł za tonę. Uważa, że 

najlepszym wyjściem i z korzyścią dla gminy będzie odejście od 6 frakcji segregacji i 

pozostanie przy 3 podstawowych. 

 

 Wójt Gminy zwróciła uwagę iż firma patrzy pod swoim kontem, a urząd musi również 

wziąć pod uwagę tabelę z Urzędu Marszałkowskiego i wykonać podane wskaźniki segregacji 

frakcji. Nie chciałaby, aby doszło do sytuacji że Gmina Stegna i jej mieszkańcy ponieśli 

jeszcze większe koszty z tytułu nałożenia kar za nie uzyskanie odpowiednich wskaźników.  

 

 Pan Mariusz Ogrodowski zapytał jak wygląda podział segregacji np. w Krynicy 

Morskiej, czy również frakcji jest 6 tak jak w Stegnie. Ile jest takich gmin jak Stegna. Wójt 

Gminy mówi, że przy innym podziale nie uda się tego rozliczyć, co znaczy, że gminy które 

segregują na 3,4 sposoby również tego nie rozliczy, czyli nie realizują przepisów. 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że nie użyła sformułowania iż inne gminy tego nie 

rozliczą, mówi o Gminie Stegna. Tabela wyraźnie mówi o wielu frakcjach recyklingowych 

nie tylko o 3. Idea była taka, aby dobrze zabezpieczyć interesy mieszkańców i gminy, bo 

zapewne nikt nie chciałby płacić kar. 

 

 Zastępca Wójta na zapytanie Pana Ogrodowskiego odpowiedział, że różnica pomiędzy 

gminą Stegna a Krynica Morska jest taka, że plastik segregowany jest razem z odpadami 

wielomateriałowymi i metalem. 

 



 Pan Mariusz Ogrodowski zapytał  czy w tym przypadku oni nie spełniają wymogów 

czy Stegna ma to bardziej uszczegółowione. 

 Sołtys Jarosław Milczanowski powiedział, że dyskusję należy zacząć od zapisów 

ustawy, w której wymienionych jest  6 frakcji, które Gmina Stegna od samego początku 

zaczęła selekcjonować. Do końca 2013 roku będzie pierwsza sprawozdawczość. Do końca 

2020 roku gmina będzie musiała osiągnąć wszystkie wskaźniki. Gmina od razu rozpoczęła 

segregację od 6 frakcji, aby przez te parę lat nauczyć ludzi segregacji. Inne gminy przyjęły 

inną metodę, ale w trakcie realizacji ustawy będą musiały wprowadzać dodatkowe frakcje, 

aby uzyskać odpowiednie wskaźniki.  

 

 Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że obecnie dyskusja nie powinna toczyć się 

nad wyborem metody naliczania opłat czy tez ilości frakcji, bo nad tym na pewno się 

zastanowimy później, tylko powinniśmy rozmawiać odnośnie przyczyn niezadziałania całego 

systemu. 

Główne zaniechania firmy to:  nie wszyscy mieszkańcy otrzymali pojemniki, worki, 

harmonogramy odbioru, odbiory nie zawsze dokonywane zgodnie z harmonogramem.   

Zapewne firmy również mają ze swojej strony pewne zastrzeżenia, i dzisiejsze spotkanie jest 

po to, aby to doprecyzować, żeby mieszkańcy byli zadowoleni. 

 

 Pan Maciej Napiórkowski z PRSP odnośnie harmonogramów poinformował, że na 

spotkaniu w Urzędzie Gminy na początku lipca zapadły uzgodnienia, iż zostaną one rozesłane 

przez Urząd. Zostały one dostarczone przez firmę do Urzędu natomiast do dnia dzisiejszego 

leżą pod biurkiem pracowników. 

  

 Zastępca Wójta poinformował, że harmonogram został dostarczony po wilokrotnych 

prośbach ze strony urzędu dopiero w dniu wczorajszym. Ustalenia rozesłania ich przez urząd 

były takie iż mogą zostać one rozesłana przy okazji wysyłania mieszkańców innych 

dokumentów o ile firma dostarczy je odpowiednio wcześnie. 

 Pan Maciej Napiórkowski  powiedział, w dniu wczorajszym został przekazany 

harmonogram obowiązujący od 15 września.  

 Zastępca Wójta dodał, że to firma zobowiązana jest do dostarczenia każdemu 

mieszkańcowi harmonogramu, a nie gmina, to, że chcieliśmy pomóc nie oznacza, że musimy. 

 

 Pan Jerzy Bielawski zwrócił uwagę, że Pan Napiórkowski mówił o harmonogramie 

obowiązującym od 1 lipca do 15 września.  

 

 Zastępca Wójta powiedział, że aby usprawnić dostarczenie harmonogramów urząd 

chciała pomóc. W sprawie pierwszych wykazów powiedział, że zostały kilkukrotnie 

zmienione i dostarczone po terminie. Pomoc urzędu jak i sołtysów była również w sprawie 

dostarczania worków do mieszkańców. W momencie kiedy były sytuacje, że nie są one 

dowiezione poprosiliśmy o ich dostarczenie do urzędu i były one przekazywane mieszkańcom 

jak również sołtysom, aby oni mogli to robić. Tak naprawdę obowiązkiem firmy jest 

dostarczenie wszystkich worków, pojemników i harmonogramów do mieszkańców.        

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że zrozumiała, iż konsorcjum uważa, że wszystkie 

niedogodności wystąpiły tylko dlatego, że harmonogramy nie zostały dostarczone przez 

gminę do mieszkańców. 

 

 Pan Maciej Napiórkowski powiedział, że była to jedna z przyczyn. W dalszym ciągu 

mimo próśb ze strony konsorcjum wiele budynków w różnych miejscowościach nie posiada 



numerów, co jest bardzo dużym utrudnieniem. Do niektórych miejscowości samochód 

wysyłany był kilka razy.  

 Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że w tym momencie widzi zależność i 

słuszność kontroli Straży Gminnej odnośnie oznakowania numeracji nieruchomości. 

Co jeszcze mogłoby usprawnić działanie całego systemu. 

 

 Pan Maciej Napiórkowski powiedział, że na wykazie nieruchomości który uzyskano z 

Urzędu Gminy brakowało w ogóle numeracji, podane były numery działek co w zasadzie nic 

bez map geodezyjnych nie daje.  

 

 Przewodnicząca Rady ponowiła informację Sołtys Drewnicy iż niektórzy mieszkańcy 

do tej pory nie otrzymali worków i pojemników, prosi o wyjaśnienie tej kwestii. 

 Pan Maciej Napiórkowski być może wynika to z błędnych wykazów. W miejscowości 

Żuławki około 100 osób ujętych w wykazie albo już nie żyje, albo wyjechały, bądź nie 

mieszkają. 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że spis został wykonany na podstawie złożonych 

deklaracji. 

 Pan Napiórkowski wyjaśnił, że część przekazanych informacji przez Urząd była pełna, 

a w części były to same nazwiska i firma musiała dochodzić gdzie zamieszkuje dana osoba, 

nie były podawane ilości worków. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że uważa iż dużym utrudnieniem zapewne jest fakt 

iż nie wszyscy mieszkańcy złożyli swoje deklaracje w terminie. 

 

 Zastępca Wójta wyjaśnił iż przekazany firmom wykaz został sporządzony na 

podstawie złożonych deklaracji. Przekazane dane były ściśle zgodne ze złożoną deklaracją. 

Mimo złożonej przez mieszkańca deklaracji i ujętej w wykazie były sygnały iż mieszkańcy po 

upływie długiego czasu nie otrzymali worków czy też pojemników. Firma rozwożąc worki 

czy kosze nie zwracała do końca uwagi na dane zawarte w wykazie, dostarczano worki 

osobom które nie zadeklarowały segregacji, bądź dostarczono nieodpowiednie worki. 

Nieprawidłowości wynikają zarówno ze strony Urzędu jak i firmy.  

 

 Radna Krystyna Witkowska zwróciła uwagę, że firma wskazuje jako jeden z 

powodów uchybień w systemie nieoznakowanie numeracji nieruchomości. Zaznaczyła, że jej 

budynek jest oznakowany i u niej także do dzisiaj są nieprawidłowości w dostawie 

pojemników.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że dzisiejsze spotkanie nie ma na celu wchodzenie 

w jakikolwiek konflikt, ma ono posłużyć aby wszystko sprawnie przebiegało i system został 

ulepszony. Obecni są Radni i Sołtysi, którzy są najbliżej mieszkańców prosi, aby 

przekazywali zgłaszane uwagi mieszkańców. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał jak firma ocenia przygotowanie mieszkańców do 

nowych zasad odbioru odpadów komunalnych, czy są odpowiednio poinformowani w którym 

miejscu powinny znajdować się worki w dniu ich odbioru, w jaki sposób mają segregować. 

Czy mieszkańcy są dostatecznie poinformowani. 

 Pan Maciej Napiórkowski odpowiedział, że być może są dostatecznie poinformowani, 

jednak nagminnie zdarzają się sytuacje wystawiania worków niezgodnie z harmonogramem. 

Na początku oczywiście były zawirowania w terminach, ale wynikało to z faktu iż firma nie 



była od razu w stanie określić jaki będzie czas zbiórki tych odpadów, ale po jakimś czasie się 

to ustabilizowało i wykonywane jest zgodnie z harmonogramem.  

 

 Zastępca Wójta zwracając się do sołtysów prosi o przekazanie mieszkańcom 

informacji, iż firma jeździ już od godz. 5 rano i odpady powinny być wystawione do granicy 

posesji dzień wcześniej, w miejscu widocznym dla firmy. 

 Pan Maciej Napiórkowski prosi również o przekazanie informacji iż worki powinny 

zostać przygotowane do zabrania, a nie znajdować się na stojakach, związane z tym działania 

przedłużają czas odbioru odpadów.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwracając się do Wójt Gminy zwrócił uwagę iż nawet w 

ustawie znajduje się zapis iż po podjętych przez Radę Gminy uchwałach Wójt powinien 

zorganizować kampanię informacyjną. Zapytał ile takich spotkań zostało zorganizowanych.  

   

 Przewodnicząca Rady odnośnie zapytania Wiceprzewodniczącego Rady powiedziała, 

że odbywało się to na zebraniach wiejskich, konsultacje w Urzędzie Gminy, rozsyłane ulotki. 

Uważa, że jeżeli mieszkaniec chciał to miał możliwość uzyskania informacji w tej kwestii.  

 

 Wójt Gminy uzupełniła iż na wszystkich odbytych zebraniach wiejskich omawiany 

był temat odbioru odpadów, odbywały się spotkania konsultacyjne, pracownicy pełnili w 

miejscowościach dyżury pomagając wypełniać mieszkańcom deklaracje, do każdego 

mieszkańca wysłane zostały ulotki informacyjne, w najgorętszym okresie cały referat 

komunalny, sekretariat, Pani Sekretarz, Zastępca Wójta i ona osobiści udzielali wszelkich 

informacji. Zawsze będzie tak, że przy wprowadzaniu tak wielkiej radykalnej zmiany 

wystąpią jakieś nieprawidłowości. Spotkania z przedstawicielami konsorcjum odbywały się 

często, rozmawialiśmy o nieprawidłowościach oraz o tym co należałoby zmienić. Już dzisiaj 

widać, że działa to sprawniej i uwag jest coraz mniej, sytuacja się klaruje. Zgodzi się, że 

występują jeszcze nieprawidłowości, ale jest ich już coraz mniej. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała o różnicę między wielkościami worków, czy tak musi 

być. 

 Pan Maciej Napiórkowski odpowiedział, że worki zostały przygotowane zgodnie ze 

specyfikacją przetargową.  

 Przewodnicząca Rady zapytała czy nie można ich ujednolicić. 

 Pan Jerzy Bielawski odpowiedział, że zostały one zamówione specjalnie dla Gminy 

Stegna. 

 Przewodnicząca Rady zapytała o indywidualne kody kreskowe na workach, kiedy 

zostaną wprowadzone. 

 Pan Maciej Napiórkowski poinformował, że na początku specyfikacji nie było mowy 

iż mają być zapewnione kody kreskowe i GPS na każdym samochodzie. Z ostatniego listu 

jaki otrzymaliśmy od gminy wynika, że ma być to zapewnione. Takiego systemu, aby było to 

spójne jeszcze w Polsce nie ma. 

 

 Zastępca Wójta wyjaśnił, że wymogi specyfikacji są nadal aktualne. Każdy pojazd 

miał posiadać GPS łącznie z oprogramowaniem, aby była możliwość weryfikacji gdzie i o 

której godzinie znajdował się dany pojazd i był to obowiązkowy wymóg. Osobną sprawą jest 

system kodów kreskowych co również od samego początku w specyfikacji było zawarte, po 

to aby czytnikiem od razu weryfikować z jakiej posesji, jakie odpady zostały odebrane. W 

dalszym ciągu chcemy dążyć do tego, aby móc sprawdzić ile i jakich odpadów jest 

odbieranych. 



 Pan Maciej Napiórkowski poinformował, że taki system jest w stanie pokazać tylko i 

wyłącznie ilość odebranych worków, nie wskaże objętości ani wagi. 

 Zastępca Wójta powiedział, że kody miałyby zawierać informację jaki to jest odpad, 

jakiej objętości i od kogo zabrany, nic więcej. 

 Pan Maciej Napiórkowski zwrócił uwagę, że GPS posiadają wszystkie śmieciarki, 

busy według specyfikacji nie muszą ich posiadać.  

 

 Przewodnicząca Rady zapytała o kwestię popiołu, czy będą dostarczane inne niż 

plastikowe pojemniki na ten odpad. 

 Pan Jerzy Bielawski odpowiedział, że na życzenie klienta będą to metalowe 

oznakowane pojemniki. W pojemnikach zarówno plastikowych jak i metalowych powinien 

umieszczany być zimny popiół, gorący nie będzie odbierany. 

 

 Wójt Gminy przekazała informację zgłaszaną od mieszkańców iż są sytuacje, że nie 

zostały dostarczone pojemniki, a w niektórych nie jest odbierany. 

 

 Zastępca Wójta poinformował, że firma obciąża gminę za tonę odebranego odpadu, 

nie metry sześcienne.  

 

 Pan Mariusz Ogrodowski zapytał o sprzątanie na terenie gminy, jaka firma wykonuje 

te zadania. 

 

 Pan Jerzy Bielawski odpowiedział, że zajmuje się tym firma Zakład Gospodarki 

Komunalnej z Nowego Dworu Gdańskiego, terenów gminnych ulic i chodników. Do końca 

miesiąca sierpnia sprzątane było jeden raz w tygodniu oraz nieczystości z pojemników z plaż. 

Od miesiąca września umowa obejmuje dwukrotne zamiatanie w miesiącu, trzy razy w 

tygodniu opróżnienie koszy. 

  

 Zastępca Wójta dodał, że uważa iż sprzątanie ulic gminnych w tym roku nie budziło 

zastrzeżeń. Zastrzeżenia budził porządek na drogach powiatowych. Nie wie czy Zarząd Dróg 

Powiatowych podpisał umowę na sprzątanie ulic Morskich czy też nie. 

 

 Pan Jerzy Bielawski poinformował iż w zakresie sprzątania ulic Morskich 

współpracuje z Zarządem Dróg Powiatowych.  

 

 Pan Andrzej Suszek Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych poinformował, że 

sprzątanie ulic Morskich w Gminie Stegna stanowi problem o lat. Do tego roku Powiat, a w 

jego imieniu ZDP do sprzątania ulic powiatowych zatrudniał osoby w wymiarze pół etatu 

cztery osoby do Gminy Stegna i Gminy Sztutowo na podstawie porozumienia. W ubiegłym 

roku ZDP uzyskał od gminy Stegna informację, iż zawarcie takiego porozumienia nie jest 

możliwe  z uwagi na to akty prawne na to nie pozwalają. Takich sygnałów z Gminy Sztutowo 

nie było i porozumienie od lat jest zawierane. Współpraca układa się bardzo dobrze i od 15 

kwietnia nie było żadnych skarg na pracę w zakresie sprzątania ulic powiatowych. Z gminą 

Stegna zawarliśmy takie samo porozumienie na oddelegowanie 4 pracowników w wymiarze 

pół etatu i współpraca się nie ułożyła. ZDP wystosował do Radnych pismo informujące  

i opisujące całą sytuację dlaczego porozumienie zostało zerwane i dlaczego ZDP we własnym 

zakresie sprzątał drogi powiatowe. Na spotkaniu z pracownikami oddelegowanymi do prac w 

Gminie Stegna uzyskał informację iż nie są oni wcale wyznaczeni do prac na ul. powiatowych 

tylko do sprzątania plaż gminnych. Spotkanie miało miejsce w czerwcu. Od początku 

porozumienia, czyli od połowy kwietnia do połowy czerwca ani razy nie zostali oddelegowani 



do prac na ulicach. Nie było innego wyjścia i w drodze porozumienie powyższe porozumienie 

między jednostkami zostało rozwiązane. Reasumując od 18 czerwca ZDP sam sprzątał drogi 

powiatowe. Zarząd Dróg Powiatowych w wyniku wieloletniej współpracy z Zakładem 

Gospodarki Komunalnej nie musi zawierać pisemnych umów, tak jak było np. z Gminą 

Stegna w sprawie odśnieżania dróg. W tych samych dniach, kiedy w gminie wybierane są 

śmietniki przez ZGK, kiedy sprzątane są ulice gminne ZGK sprząta ulice powiatowe. 

Dodatkowe do prac na ul. Morskich w Stegnie i Jantarze powróciły te 4 osoby zatrudnione 

przez ZDP. Dodał, że w sytuacjach gdy Zastępca Wójta wnosi o posprzątanie ul. Morskiej w 

Jantarze w związku z Mistrzostwami w Poławianiu Bursztynu ZDP w pełnym składzie 

sprzątał drogi powiatowe, o czym po wykonaniu prac zgłosił ten fakt Zastępcy Wójta, który 

to potwierdził, zwrócił uwagę jedynie na zalegający piasek przy krawężnikach. Taka sama 

sytuacja będzie w dniu jutrzejszym, cała ekipa ZDP sprzątać będzie drogi powiatowe w 

Stegnie i Jantarze. Opróżnianie koszy na tych drogach wykonywane jest również przez ZGK 

w tych samych dniach. W których sprząta drogi gminne. ZDP stara się wywiązywać ze 

swoich obowiązków. Odbyły się wspólne przejazdy, wspólne kontrole, pisma. Zawsze mogą 

wystąpić jakieś niedociągnięcia, ale nie w takim stopniu, aby powiedzieć, że drogi powiatowe 

nie są sprzątane. W czwartek przed MŚwPB sprzątane były obydwie drogi powiatowe, 

odcięte zostały gałęzie, wysprzątane zostały chodniki, wyczyszczone studzienki, nic nie było 

do zarzucenia. W niedziele otrzymał telefon, że droga jest brudna. Zostało to sprawdzone 

przez zaufaną osobę, która przejechała całą drogę w Jantarze i jeden śmietnik był 

przewrócony.  

Uważa, że należy się zastanowić w jaki sposób należy sformalizować tę kwestię, aby 

oczekiwania władz gminy i możliwości ZDP dążyły do ideału. 

 

 Zastępca Wójta odnośnie wypowiedzi Pana Suszka powiedział, że było w niej wiele 

nieścisłości. Wielokrotnie objeżdżając drogi gminne z Panem Bielawskim z ZGK na 

zapytanie czy firma sprząta drogi powiatowe nigdy nie padła informacja potwierdzająca 

sprzątanie zamiatarkami ulic Morskich. Rada Gminy w ubiegłym roku podjęła uchwałę o 

współpracy i chęci podjęcia porozumienia w zakresie dróg powiatowych, natomiast ze strony 

powiatu takiej uchwały nie było. Jest to przekazanie zadań między samorządami i musi być 

umieszczone w Dzienniku Urzędowym. W tym roku podpisaliśmy takie porozumienie, gdyż 

Rada Gminy Stegna podjęła taką uchwałę mimo nie podjęcia jej przez Powiat, ale to Powiat 

przekazywał swoje zadania i to na nim ciąży obowiązek publikacji takiego porozumienia. 

Zgodnie z zawartym porozumieniem ZDP zobowiązany był do przekazania do dyspozycji 

gminy pracowników do opróżniania koszy i sprzątania na dwóch przedmiotowych ulicach. 

ZDP został poinformowany jeszcze przed podpisaniem porozumienia, że gmina ma podpisaną 

umowę na wywóz śmieci i sprzątanie tych ulic więc pracownicy wykorzystywani będą w 

innym zakresie. W związku z tym, że pracownicy nie chcieli wykonywać tych prac z uwagi 

na to, że zatrudnieni byli przez ZDP do sprzątania ulic to już nie jest nasza wina.  

W momencie podpisania porozumienia była ze strony gminy informacja, że jesteśmy po 

przetargu, który wygrało ZGK, gmina nie potrzebuje pracowników do sprzątania ulic tylko do 

innych celów.  

 

 Pan Andrzej Suszek powiedział, że były takie rozmowy, ale najpierw miały być 

sprzątane drogi powiatowe, a dopiero później pracownicy mieliby być wykorzystywani do 

innych celów. Poza tym sprawa rozbiła się również o to, że żądano od nich, aby przychodzili 

do pracy w soboty i niedziele. Zagrozili, że jeżeli takie praktyki będą dalej stosowane to 

zostaną poinformowane o tym odpowiednie inspekcje.  

Pan Andrzej Suszek zwracając się do Pana Jerzego Bielawskiego z ZGK poprosił, aby ten 

potwierdził iż sprzątane przez jego firmę były drogi powiatowe.  



 Zastępca Wójta powiedział, że bardzo ciekawy jest odpowiedzi Pana Bielawskiego, 

ponieważ wielokrotnie rozmawiali na ten temat i odpowiedzi potwierdzającej nie usłyszał.  

 

 Pan Jerzy Bielawski potwierdził, że zamiatarki ZGK wielokrotnie sprzątały ulicę 

Morską zarówno w Jantarze jak i w Stegnie. 

 

 Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że sam może potwierdzić ten fakt w Stegnie w 

miesiącach lipcu i sierpniu. Ani Wójt ani Zastępca nie muszą osobiście sprawdzać stanu dróg 

ani plaż mają od tego pracowników. 

 

 Wójt Gminy powiedziała, że to nie Sołtys będzie decydował o tym gdzie mogą a gdzie 

nie mogą być. 

 

 Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że Wójt nie jest w stanie sam wszystkiego 

sprawdzić i widzieć. 

 

 Zastępca Wójta stwierdził, że padło stwierdzenie, że on tego nie widział, tylko w 

rozmowie  z Panem Bielawskim cały czas było mówione, że ZGK nie zamiata tych ulic 

zamiatarkami. Dziwi się Panu Bielawskiemu, że w tej chwili mówi zupełnie co innego. 

 

 Wójt Gminy zwróciła uwagę iż Sołectwo Jantar również wystosowało pismo odnośnie 

nieprawidłowości w sprzątaniu ul. Morskiej. 

 

 Pan Andrzej Suszek potwierdził, że wpłynęło pismo od sołectwa i natychmiast została 

przeprowadzona wizja lokalna z udziałem Pani Sołtys i okazało się, że zdjęcia załączone do 

petycji nie były z okresu wskazanego w piśmie.  

Generalnie wspólnie powinniśmy się zastanowić co zrobić, aby obie strony były zadowolone 

z realizacji zadań. Jest zbulwersowany jeżeli słyszy, że ulice nie są sprzątane bo on wie iż są.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że podobna sytuacja jest z opróżnianiem koszy i 

sprzątaniem plaż. Jest wielką nieprawdą jeżeli ktoś mówi, że są one niesprzątane, być może w 

gminie było tak dużo turystów, że służby po prostu nie nadążały.  

Ciszy się, że nastąpiło dzisiejsze spotkanie, ponieważ było wiele sprzecznych kwestii.  

Prosi, aby mieć na względzie, że gmina chce przyjąć turystów jak najlepiej, aby byli 

zadowoleni. Chciałaby, żeby podjęte zostały jakieś działania, aby ta współpraca była, bo na 

pewno byłoby to bardziej korzystne. 

 

 Sołtys Sołectwa Jantar Pani Jadwiga Siwa powiedziała, że w żadnym wypadku nie 

zależy jak na konfliktach, zależy jej jedynie na utrzymaniu w czystości ul. Morskiej. Musi 

stwierdzić, że niebyła ona regularnie zamiatana. Monitowała tę kwestię wielokrotnie w 

Zarządzie Dróg Powiatowych, dopiero 29 sierpnia odbyła się jedyna akcja sprzątania tej 

ulicy.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest to obywatelskim obowiązkiem zgłaszanie 

takich rzeczy.  

Wydaje jej się, że nie powinniśmy obwiniać się nawzajem tylko siąść do wspólnych rozmów i 

spróbować rozwiązać te kwestię. 

 



 Pan Andrzej Suszek powiedział, że nie może zgodzić się z wypowiedzią Pani Sołtys, 

ponieważ nie tylko on widział tę zamiatarkę. W dniu dzisiejszym poprosił o raporty z ZGK 

potwierdzające wykonanie zadań, może je przedstawić. 

 

 Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę iż każdy członek Rady Gminy otrzymał pismo 

od Starosty w tej sprawie i dzwoniło do niej dwóch Radnych z zapytaniem czy mają na nie 

podpowiadać, ponieważ się z nim nie zgadzają szczególnie w Jantarze, czyli prawda leży 

gdzieś po środku. 

 

 Pan Andrzej Suszek powiedział, że na Mierzei są takie weekendy, że oblężenie jest tak 

duże, że gdybyśmy zatrudnili nawet jeszcze bardzo dużo pracowników to i tak nie uda się 

dobrze wszystkiego posprzątać.  

 

 Przewodnicząca Rady podsumowując powiedziała, że obowiązkiem obywatelskim jest 

dbanie o porządek. Musimy pamiętać, że samorządy są również  ograniczone finansowo. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę, że problem ten wystąpił tylko w Jantarze, 

w Stegnie nie występowały podobne sytuacje.  

Odnośnie zdjęć załączonych do skargi sołectwa Jantar zwrócił uwagę, że nie dostrzegł na nich 

ani jednego kosza i może ta właśnie jest przyczyną ich zalegania, może należy zadbać o to 

aby koszy było więcej. 

 

 Sołtys Pan Jarosław Milczanowski na jednej z ostatnich sesji wnosił o interwencję w 

ZDP w sprawie drogi Tujsk-Chełmek Osada, i nie wie w jaki sposób to się stało, ale ku jego 

zdziwieniu sprawa ta została załatwiona i prace wykonane, za co z góry dziękuje Zarządowi 

Dróg Powiatowych. 

Poprosił, aby na zebranie wiejskie w jego sołectwie przybył Prezes Przedsiębiorstwa 

Mierzeja, ponieważ mieszkańcy mają kilka pytań, między innymi odnośnie opłaty 

abonamentowej. 

 

 Sołtys Pani Mirosława Arcobowicz w imieniu mieszkańców jak i swoim chciałaby 

podziękować Starostwu, ZDP za ułożenie chodnika we wsi.  

Wystąpiła z pismem odnośnie wycięcia gałęzi w parku, do dnia dzisiejszego nie zostało to 

wykonane.  

 

 Przewodnicząca Rady dodała, że Pan Andrzej Suszek stara się w najbardziej 

newralgicznych miejscach w Powicie zadziałać tak, aby komunikacja była lepsza, za co 

bardzo dziękuje w imieniu całej gminy Stegna. 

 

 Pan Andrzej Suszek, aby usprawnić kontakty, ponieważ uważa, że w drobnych 

sprawach, bieżącego utrzymania nie ma sensu zawracać głowy władzom, prosi, aby jeżeli 

będą jakiekolwiek uwagi kontaktować się bezpośrednio z nim (podał swój numer 

kontaktowy). 

 

 Sołtys Wiesława Gierszewska podziękowała Gminnemu Ośrodkowi Kultury za 

zorganizowanie Turnieju Sołectw, który był bardzo ciekawą atrakcją dla mieszkańców. 

Podziękowała również innym sołectwo, które wzięły w nim udział oraz Wójt Gminy. 

Zwróciła jedynie uwagę iż konkursy tego typu nie powinny być tak obostrzone przepisami i 

wymogami. 

 



 Sołtys Mariusz Ogrodowski poruszył kwestię nie podpisanego pisma odnośnie numeru 

konta, na który mają być wpłacane opłaty za śmieci. Otrzymał je w kopercie opieczętowanej 

pieczęciami Urzędu Gminy. Takie same pisma zapewne otrzymali wszyscy mieszkańcy. 

Następne takie pismo wystosuje do mieszkańców z podanym jego indywidualnym numerem 

konta, również bez podpisu.  

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że Pani Wójt wyjaśni to w Urzędzie. 

 

 Sołtys Mariusz Ogrodowski zwracając się do Zastępcy Wójta zapytała jak wygląda 

sprawa gwarancji ulicy Lipowej, czy już się skończyła. Droga już pęka, są w niej dziury, czy 

jeszcze mamy możliwość naprawy jej w ramach gwarancji. 

 Zastępca Wójta powiedział, że sprawdzi tę kwestię. 

     

 Przewodnicząca Rady prosi o udzielenie informacji na to zapytanie na najbliższej 

sesji. 

 Zastępca Wójta powiedział, że ma obawy iż już się skończyła, ale zostanie to 

zweryfikowane. 

  

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę iż zgłaszał to już na sesji odbytej w 

miesiącu lipcu.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Stegna uznała 

XXXVI Sesję Rady Gminy za zakończoną. 

 

(Nagrania z Sesji Rady Gminy Stegna Nr XXXVI stanowią załącznik do protokołu). 

 
Protokołowała: 

Furman Małgorzata   

       

 



 


